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Woman shot by Negro 
Two Highwaymen Attack Mrs. O. C. Nordhoff On Her Doorstep 
Corset Stay Saves Her Life 
After Wounding Her Twice, Men Escape With Purse Containing $ 20 –  second Case in 3 Days. 
One of the steel stays in the corset of Mrs. Elizabeth Nordhoff saved her life last night, when two 
negros shot and robbed her on the front steps of her home, 616 North Carollton avenue. One 
negro threw her down in the snow and jerked her handbag from her; the other stood by and, after 
she bad fallen, fired at her three times. Two bullets hit her, the first flattening against one of her 
corset stays and the other passing through the calf of her left leg. 
Marshal Carter was in police headquarters quizzing the negro who shot Patrolman Weidner on 
Saturday night when he got the news of the assault and robbery of Mrs. Nordhoff. Ile 
immediately put detectives on the case and every policeman in the city was ordered to search 
relentlesaly for the robbers. The police have few clues to work upon, however. The negroes 
escaped, leaving Mrs. Nordhoff in the snow at her own doorstep, and she could give only a 
meagre description of them. 
But in one hand, when she was carried into the house, she was clutching without realizing it a 
soft brown felt hat that she said she thought was her own. She had grabbed it from the head of 
one of the negroes. 
Collects Rents For Husband 
Mrs.  Nordhoff is 50 years old and the wife of Otto C. Nordhoff, a dealer in real estate. She helps 
her husband in his business, collecting rents during the day, and always reaches home at 5 30 or 
thereabouts. From the fact that the negroes were on the spot and armed when Mrs. Nordhoff 
reached home the the police believe they knew her habits and had planned the assault carefully. 
She was just ascending her front steps when the men grabbed her. They pulled her down the 
steps and one of them bore her down, into the snow. Keeping one hand over her mouth to stifle 
screams, he tugged at her dark green alligator handbag, in which were her bank book and about $ 
20. The other negro, stepping to one side, where he could take careful aim, began shooting at 
Mrs. Nordhoff, and in another second she had released her handbag and the negroes fleeing 
south on Carrollton avenue. 
James Parker, colored, 829 Whatcoat street, was coming up Carrollton avenue, and he was 
within a few feet on the whole scene. He had a bag of flour on his shoulder and stood rooted to 
the spot while Mrs. Nordhoff was beeing robbed and shot. But he came to his senses in time to 
run after the fugitives, and to see them turn east on Edmondson avenue and then south on 
Arlington avenue. 
Shots Heard From House 
Mr. Nordhoff from his house heard the shots and screams. Others in the house shouted to him 
that some one had been shot, and he went out to find his wife on the sidewalk. 
He helped carry her into the house, and when they undressed her to find her wounds, the bullet 
that her corset stay had stopped fell on the floor. The other bullet had passed through her leg and 
could not be found. Mrs. Nordhoff is a Christian Scientist and refused medical attention. She 
would not stay in bed after the shooting. 
A much larger sum of money than she had collected was hidden in her skirt, but the negroes got 
only the $ 20 and the handbag. 
With this affair, the second case of shooting by a negro in three days, and an addition to the 
already long list of night robberies by negroes, the Northwestern districts plain-clothes squad, 
composed of patrolmen from all the districts in the city, went on duty again last night. 
 



Frau angeschossen von Negern 
Zwei Wegelagerer attackieren O.C. Nordhoff’s Frau an ihrer Eingangstreppe. 
Nach Verwundung verschwinden die zwei Männer mit der Geldbörse mit 20 Dollar - der zweite 
Fall in 3 Tagen 
Eine der Kugeln bleibt im Korsett von Frau Elizabeth Nordhoff stecken und rettete ihr Leben 
letzte Nacht, als zwei Negros sie auf den Stufen vor ihrem Haus, 616 North Carollton Avenue 
beschossen und beraubten. Ein Neger warf sie in den Schnee und entriss ihr ihre Handtasche, der 
andere stand, und nachdem sie hingefallen, feuerte er drei mal auf sie. Zwei Kugeln treffen sie, 
die erste schlug gegen ihr Korsett und bleibt stecken und die andere durch ihr linkes Bein. 
Marshal Carter im Polizeipräsidium befragte den Negro, der am Samstag Nacht Patrolman 
Weidner beschossen hat, als er die Nachricht von dem Überfall und Raub an Frau Nordhoff 
hörte. Er informiert sofort Detektive ü ber den Fall und jeder Polizist in der Stadt wurde auf die 
Suche nach den Räubern eingesetzt. Die Polizei hat einige Hinweise ü ber deren Arbeit, aber die 
Neger entkommen, weil Frau Nordhoff, im Schnee vor ihrer eigenen Haustü r liegend, nur eine 
magere Beschreibung von ihnen geben konnte. 
Aber in einer Hand, als sie im Haus war, hielt sie einen weichen braunen Filzhut, ohne es zu 
merken, sodass sie sagte, sie dachte, es wä re ihr eigener. Sie hatte ihn vom Kopf eines der Neger 
gepackt. 
Sammelt Mieten fü r Ehemann 
Frau Nordhoff ist 50 Jahre alt und die Ehefrau von Otto C. Nordhoff, ein Händler in Immobilien. 
Sie hilft ihrem Mann in seinem Geschä ft, das Sammeln der Mieten im Laufe des Tages, und 
immer erreicht sie das Hause um 5: 30 oder um die Zeit. Aus der Tatsache, dass die Neger 
bewaffnet an Ort und Stelle waren als Frau Nordhoff zu Hause war, glaubt die Polizei, dass sie 
um ihre Gewohnheit wussten und hatten den Angriff aufmerksam vorbereitet. 
Sie stieg die Treppe hinauf, als die Männer sie packten. Sie zogen sie hinab und einer von ihnen 
zog sie nach unten in den Schnee. Einer hielt seine Hand ü ber ihren Mund um Schreie zu 
ersticken, er zerrte an ihrer dunkelgrü n Alligator Handtasche, in der ihr Bank Buch und ü ber 20 
Dollar waren. Der anderen Neger, schritt zu einer Seite, wo er sorgfä ltiger zielen konnte, begann 
auf Frau Nordhoff zu schießen, und in der anderen Sekunde hatte sie ihre Handtasche 
freigegeben und die Neger flü chten nach Sü den auf der Carrollton Avenue. 
James Parker, farbig, 829 Whatcoat Street, kam auf der Carrollton Avenue, und er war nur ein 
paar Meter entfernt von der der gesamten Szene. Er hatte einen Sack Mehl auf seiner Schulter 
und stand an Ort und Stelle, während Frau Nordhoff gerade beraubt und beschossen wurde. Aber 
er kam in kurzer Zeit zur Besinnung, nach den Flü chtigen zu sehen, um zu sehen, dass sie nach 
Osten auf der Edmondson Avenue und dann nach Sü den auf der Arlington Avenue rannten. 
Schü sse im Haus gehört 
Herr Nordhoff hörte aus seinem Haus die Schü sse und Schreie. Andere im Haus riefen ihm ein, 
dass einige wurden erschossen, und er ging auf die Suche nach seiner Frau auf dem Bü rgersteig.  
Er half ihr ins Haus, und als sie sich auszog, um ihre Wunden zu finden, fiel die Kugel, die im 
Korsett steckte, auf den Boden. Die andere Kugel war durch ihre Beine und konnte nicht 
gefunden werden. Frau Nordhoff ist eine Christian Scientiest und verweigert medizinische 
Versorgung. Sie wü rde nicht im Bett bleiben nach der Schießerei.  
Sie hatte eine viel größere Summe Geld gesammelt, das hoch in ihrem Rock verstecktwar, aber 
die Neger haben nur die $ 20 und die Handtasche.  
Mit dieser Affä re ist der zweite Fall von Schü ssen durch einen Neger in drei Tagen, und eine 
Ergänzung zu der ohnehin schon langen Liste der Nacht-Diebstähle von Negern. Der Kader im 
Northwestern Bezirk, bestehend aus Polizisten aus allen Bezirken in der Stadt, ging wieder in 
Dienst letzte Nacht. 


